
Sylvain Lefebvre felszólalása a BDSZ XXXIV. kongresszusán 

 

Köszönöm Ferencnek a meghívást. 

Örülök, hogy itt lehetek BDSZ XXXIV. kongresszusán és támogathatom akciótokat annak a 
200 tagszervezetnek a nevében, akiket az IndustriAll Europe-ben képviselek. 

Köszönetet szeretnék mondani a BDSZ-nek, hogy részt vesz az IndustriAll különböző 
bizottságaiban. Rabi Ferenc a BDSZ elnöke, mindig is hallatta hangját az IndustriAll-ban, 
európai szinten. 

Az IndustriAll-nak csak akkor van létjogosultsága, ha a tagjai révén kapcsolatot tud tartani  az 
országos szint és az európai politika között.   

Rabi Ferenccel, az IndustriAll Europe Szociális Párbeszéd politikai bizottságának elnökével 
már régóta intenzív vitákat folytatunk a szociális párbeszéd szerepéről országos és európai 
szinten.  

Eldöntöttük, hogy 2015-ben a szociális párbeszéd bizottság ülését Magyarországon tartjuk.  

Megállapíthatjuk, hogy a válság és a megszorítások súlyos recesszióhoz vezettek, amelynek 
hatását leginkább a munkavállalók érzik. A növekedés leállt és a munkanélküliség egyre nő, 
miközben az államadósság csúcsokat ér el. 

Országaink kormányai, az Európai Tanács által meghatározott politikát valósítják meg, 
miközben Európaszerte a nép a nemtetszését fejezi ki. Olaszországban a tüntetők ellen 
intézkedéseket hoztak, Belgiumban 120000 ember tüntetett, a lakosság 1%-a az utcára vonult 
és még hosszan sorolhatnám azokat az országokat, ahol a nép dühösen reagál. 

E politika árát a munkavállalók fizetik meg (vállalatokat zárnak be és szerveznek át). 

A munkavállalók ezzel szembesülnek minden nap . A munkanélküliek száma elérte a 26 
milliót Európában. A fiatalokat feláldozzák, ők nem élvezői, hanem elszenvedői a 
mobilitásnak. A szegénység egyre nő. Egyes régiók ipari sivataggá váltak. A kollektív 
szerződéseket nem tartják tiszteletben.  

Európa nem ilyen, ez nem lehet Európa. Az IndustriAll meg akarja változtatni az irányt. 
Meggyőződésünk, hogy az iparnak Európában van jövője. Szükséges és fontos, hogy a 
termelés újra elinduljon és fejlődjön Európában. Túl sok ágazat van napjainkban veszélyben.  
De nyilván, ti a BDSZ-hez tartozó iparágakban ezt pontosan látjátok. 

Mi egy olyan ipari politikát követelünk, amelyben az energiapolitika és a nagyberuházások 
egyformán jelen vannak. A nagyberuházásokra szükség van, de nem azért, hogy a bankokat 
támogassuk, hanem azért, hogy a reálgazdaságot fejlesszük, hogy az iparágak fejlődjenek. A 
klímaváltozás kérdése szintén fontos, de ez nem gátolhatja az ipar fejlődését.  



Decemberben az Európai Bizottság egy 300 milliárdos beruházási csomagot fog bejelenteni a 
következő három évre. A kérdés csak az, hogy honnan veszik erre a pénzt és mire használják 
fel. A beruházásoknak, akár országos, akár európai szinten a régiók fejlődését kell 
szolgálniuk. Itt, ebben a régióban, Magyarországon az IndustriAll támogatja a Mátrai 
Erőműnél a szakszervezetek javaslatát, egy új blokk megépítését. 

Befejezésként azt kell mondanom, hogy Európa csak akkor lesz erős, ha erős iparral és 
egyben fejlett szolgáltatásokkal rendelkezik és a mi ágazatainkat is csak így lehet megvédeni.  

Az IndustriAll a minőségi munkahelyeket helyezi akciói középpontjába és ezeket az akciókat 
a tagság érdekében szervezi.  

Köszönöm a figyelmet.   


